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PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia şedinţei  extraordinare a Consiliului local municipal  

Tîrgu-Mure ş din data de  8 aprilie  2014 

 

 
Din totalul de 23 consilieri locali,  sunt prezenţi la şedinţă 22 consilieri.  

Absentează dl.  consilier  Gombos Geza. 
D-na secretar Cioban: - am spus că sunt prezenţi 22 de consilieri, fiindcă este 

aici şi dl. Moldovan Călin  viitorul consilier, dar el este fără drept de vot până când 
dumneavoastră veţi face procedurile legale. 

D-na consilier Ciotlăuş: - doamnelor şi domnilor, stimaţi consilieri, permiteţi-
mi să deschid lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului local municipal Tîrgu-Mureş 
din data de 8 aprilie  2014, convocată în conformitate cu Dispoziţia Primarului nr. 1214 
din 3 aprilie 2014. 

Supun la vot proiectul ordinii de zi care are 17 puncte şi un punct în regim de 
urgenţă, privind modificarea Hotărârii Consiliului local nr. 273/2009  referitoare la  
stabilirea  perioadei de desfăşurare a manifestării „Zilele târgumureşene”. 

Dl. consilier Peti: - eu am o mare rugăminte şi adresez o solicitare în acest 
sens tuturor colegilor, să luăm  atitudine şi să spunem stop oricăror provocări care în 
ultima perioadă tot iau amploare şi mai nou a intrat şi pe terenurile de sport, chiar într-
un sport unde până acum nu fost cazul, mă refer la baschet. Vreau în primul rând că 
mulţumesc conducerii clubului şi suporterilor care au dat dovadă de multă înţelepciune, 
nerăspunzând la provocările adresate din nou de către persoane venite din afară, afară 
din Tîrgu-Mureş şi afară din judeţul Mureş. Noi trebuie să oprim intrarea acestor forţe 
malefice în mediul nostru, altfel foarte paşnic şi de bună înţelegere cu toată lumea şi 
chiar rog toţi colegii, indiferent de apartenenţa politică, chiar cei care la un moment dat 
au participat la anumite manifestări, împotriva solicitării legitime a unei comunităţi, s-
au îndreptat împotriva unei comunităţi şi nu împotriva unei persoane sau  a unui club 
sau grup. Fiecare pădure are uscături, desigur nu vreau să uit acest lucru, dar vreau toţi 
colegii să luăm  atitudine în faţa unor astfel de jigniri şi altfel de mesaje obscene şi 
denigratoare faţă de o comunitate întreagă. 

Dl. consilier Sabău: - aş avea două lucruri de comunicat astăzi în partea 
introductivă.  

În cursul anului 2013 noi am stabilit lista cu încadrarea pe străzi vis-a-vis de 
zona de impozitare. Avem cele patru zone de impozitare: A, B, C, D. În acea listă cu 



 2 

sute de străzi, printre altele s-au introdus din categoria de impozitare din D în C 
următoarele străzi: Porumbului, Vasile Lupu, Vlădeasa, Măcinului. Un grup de cetăţeni 
cu domiciliu în acea zonă, în cursul săptămânii trecute au insistat să mă duc să-i 
acompaniez într-o plimbare pe aceste străzi care comportă nivelul de impozitare C în 
loc de D cum era până anul trecut. Când am ajuns în acea zonă, am constatat un peisaj 
minunat propriu zonelor comunale, săteşti, respectiv acele străzi nu sunt asfaltate, nu au 
trotuar şi noi am trecut acea zonă de impozitare din D în C. Cred că am făcut o eroare în 
acel moment, singura variantă prin care cred că noi am putea cumva în acest an să ne 
îndreptăm greşeala, ar fi să luăm în urgenţă soluţionarea de asfalta strada, de a le face 
oamenilor trotuar, dacă tot le luăm mai mulţi bani pe impozit.  

A doua situaţie pe care vreau să o supun atenţiei colegilor, este faptul că în 
mapa de şedinţă am primit o comunicare a unei hotărâri prin care Instituţia Prefectului a 
atacat în contencios o hotărâre a Consiliului local Tîrgu-Mureş privind comisia de 
verificare şi analiză a acelor contracte celebre în mediul târgumureşean. Prin acea 
hotărâre, din ce citesc eu aici, constat faptul că instanţa a avut în vedere în pronunţarea 
hotărârii, următoarea frază: reclamanta şi pârâta, adică pârâtul fiind noi consiliul local, 
sunt de acord că acea hotărâre a fost luată în mod ilegal, adică împotriva dispoziţiilor 
legii dreptului administrativ. Foarte curios este faptul cum am ajuns noi consiliul local 
să trimitem la instanţa de judecată, cei care ne reprezintă pe noi consiliului local, să 
trimită la instanţă înscrisuri prin care cei care ne reprezintă constată că noi funcţionăm 
ilegal în acea hotărâre de consiliu. Ca o finalitate juridică a ceea ce s-a întâmplat în 
comisie, faţă de hotărârea instanţei de judecată, faţă de toate celelalte teze din dosarul 
de fond, practic această hotărâre vine într-un moment în care comisia  şi-a încetat 
activitatea ca efect a împlinirii termenului pentru care a funcţionat, raportul încheiat a 
fost comunicat unde a fost comunicat, va fi interesant să vedem dacă altceva va mai fi 
de discutat. De asemenea, aş fi curios să vedem dacă cei care ne reprezintă ca şi 
consiliul local, vor declara recurs împotriva acelei hotărâri şi ce vor scrie în recurs. 

Dl. consilier Benedek: - o să vorbesc în ambele limbi, e vorba de locurile de 
parcare, cred că am făcut acea licitaţie acum vreo 10 ani, era cam o zecime din locurile 
de parcare alocate. Între timp s-a mărit  de 10 ori. Aş vrea să ne arate cineva care e 
situaţia, aceste parcări au fost făcute de către oraş, care sunt veniturile, care au fost 
cheltuielile şi care sunt veniturile în urma acestor parcări; peste tot sunt numai parcări 
cu plată. 

D-na consilier Ciotlăuş: - vă referiţi la locurile de parcare concesionate. 
Dl. consilier Benedek. – concesionate, care între timp s-au mărit de vreo 10 

ori. La început au fost câteva străzi, s-a tot mărit şi în faţa consiliului nu a venit nicio 
solicitare de a extinde aceste locuri de parcare, dar între timp s-a tot extins. Aş vrea să 
văd care e situaţia la ora actuală. 

D-na consilier Ciotlăuş: - unul dintre subiectele raportului efectuat de 
comisia despre care vorbea dl. Sabău, a reflectat tocmai această situaţie şi anume faptul 
că pe teren sunt mult mai multe locuri exploatate de către această societate, dar 
redevenţa se plăteşte doar pentru locaţiile care au fost cuprinse în momentul licitaţiei în 
caietul de sarcini. 

Dl. consilier Benedek: - eu cred că pentru data viitoare se poate prezenta un 
material. 

D-na consilier Ciotlăuş: - rugăm executivul să ne prezinte un material 
pentru şedinţa următoare, în ce priveşte locurile de parcare. 
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D-na consilier Roman: - dacă distinsul nostru coleg ne-a atras atenţia asupra 
informării pe care o avem în mape, aş dori să citesc un singur paragraf din Decizia 
Tribunalului Mureş: „prin înfiinţarea comisiei speciale de analiză, verificare a 
contractelor încheiate de către Municipiul Tîrgu-Mureş în domeniul tranportului local, 
salubrităţii şi parcărilor publice, practic această comisie se subrogă atribuţiilor 
organelor competente, de exemplu, Curţii de Conturi, ceea ce contravine dispoziţiilor 
legale în materie”. Dacă tot s-a discutat pe această temă, să vedem şi care a fost  
Decizia Tribunalului. Revenind la ceea ce voiam eu să spun în mod particular şi 
deosebit astăzi la începutul şedinţei, vreau să vă atrag atenţia asupra unui fapt plăcut 
care se petrece în Tîrgu-Mureş, Gimnaziul Liviu Rebreanu care numără acum după ce a 
fost comasat împreună cu câteva grădiniţie, 2200 de elevi, este gazda a peste 60 de elevi 
şi profesori din 8 ţări europene care se află vreme de o săptămână în Tîrgu-Mureş într-
un schimb de experienţă, au şi fost de altfel foarte ajutaţi de către executivul 
târgumureşean căruia vreau să-i mulţumesc pe aceată cale, pentru că am reuşit să le 
facem celor 60 de oaspeţi o şedere plăcută cred eu, în acest oraş, şi în momentul în care 
vor pleca să spună că în Ronânia se mai şi face şcoală şi se mai întâmplă şi lucruri 
frumoase într-un oraş frumos. 

Dl. consilier Kikeli:  - doresc să informez din partea comisiei de cultură 
asupra faptului că în cursul săptămânii trecute la invitaţia noastră ne-au onorat directorii 
instituţiilor culturale, respectiv conducătorii acestor instituţii, mă refer la teatre, 
filarmonică, etc. Am avut plăcerea de a avea această întâlnire comună discutând pe trei 
probleme principale. În primul rând ne-am informat şi am dorit să aflăm percepţia lor 
privind locul lor şi cum percep locul lor în viaţa culturală a oraşului nostru, prin prisma 
sprijinului acordat de către primărie consiliul municipal. În al doilea rând, nu o să intru 
în detalii, o să vă înaintăm o informare. Am discutat şi trebuie să spun că au considerat 
că este prima dată când un consiliu îi aşteaptă la o discuţie. Am discutat despre 
problemele, sprijinul pe care-l doresc ca viaţa noastră culturală să fie emblematică, mă 
refer la Tîrgu-Mureş. În al treilea rând şi trec la problema care parţial va fi subiectul 
discuţiei de astăzi, am discutat despre popunerile lor, modul în care percep sub raport 
cultural, zilele oraşului, sigur, fără să avem cunoştinţă asupra datei exacte a acestora. 

În acest sens, propunem în cursul zilei de azi vom stabili data Zilelor 
târgumureşe, dar noi propunem să mandataţi comisia de cultură ca în cel mai scurt timp 
în raport cu data stabilită pentru Zilele târgumureşe, să mandataţi să înaintăm 
consiliului spre aprobare programul cultural al acestor zile.  

Din nou a venit ideea care a mai fost abordată şi în trecut, respectiv consiliile 
anterioare au luat hotărâre în acest sens, ca sub raport cultural să avem câteva 
evenimente emblematice centrale care să definească sub raport cultural ediţia din 2014 
a zilelor. Rugămintea este să ne mandataţi şi noi avem în continuare discuţii, respectiv 
ei vor înainta programe şi propuneri. 

D-na consilier Karacsony: - revin asupra cererilor pe care le-am înregistrat 
la executivul municipiului privind activitatea şi o informare a societăţii Science City şi 
de asemenea, în legătură cu parcarea care se proconizează a se construi pe str. Horea. 
Legat de prima problemă am primit asigurări că vom primi toţi o informare până la 
următoarea şedinţă a consiliului, iar rugămintea mea ar fi dacă se poate, în acelaşi 
termen să primim şi actele şi informarea solicitată cu privire la al doilea punct. 

D-na consilier Ciotlăuş: -  şi eu am avut o rugăminte la şedinţa precedentă şi 
anume de a ni se prezenta execuţia bugetară, dar văd că nici la această şedinţă şi 
probabil că nici la următoarea nu va fi pe ordinea de zi şi insist pentru acest lucru. 
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Dacă tot am dezbătut situaţia acelei comisii şi activitatea Curţii de Conturi, aş 
vrea să solicit executivului şi colegilor din consiliu, să solicităm de la Administraţia 
pieţelor şi de la societatea de transport local, ultimul raport de control al Curţii de 
Conturi. Într-o discuţie pe care am avut-o cu reprezentanţii Curţii de Conturi, mi s-au 
adus la cunoştinţă câteva lucruri pe care comisia le-a identificat la acel moment, care au 
identificate şi de către Curtea de conturi. Prin urmare, cred că membrii consiliului local 
trebuie să ia act de raportul Curţii de Conturi la cele două antităţi subordonate 
consiliului local.  

De asemenea, vreau să-l întreb pe dl. Maior care ne-a adus o solicitare în 
regim de urgenţă la ultima şedinţă de consiliu, privind acordarea unui sprijin care 
consta în 700 litri combustibil pentru ISU Horea, dar eu în urma acelei şedinţe am 
înaintat acea adresă către executiv şi am cerut să se înceapă documentaţia pentru 
întocmirea unui proiect şi până în acest moment nu a ajuns proiectul; ştiam că era o 
urgenţă. 

Supun la vot Ordinea de zi a şedinţei de azi, care cuprinde 18 proiecte de 
hotărâri. 

Cine este pentru? – 21 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
Ordinea de zi a fost aprobată cu 21 de voturi pentru. 
Punctul nr. 1 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind încetarea mandatului de consilier local al d-lui 

Puiac Ion Claudiu şi declararea ca vacant a unui loc de consilier local în Consiliul local 
municipal Tîrgu Mureş: 

D-na consilier Ciotlăuş: - nu este aici dl. Puiac, dar cred că-i mulţumim cu 
toţii pentru activitate şi-i urăm succes în noua activitate de mangement spitalicesc. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
Hotărârea a fost adoptată cu 21 de voturi pentru. 
Punctul nr. 2 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind validarea mandatului de consilier local municipal 

al d-lui Moldovan Călin din partea Partidului Democrat Liberal – Mureş: 
D-na consilier Ciotlăuş: - o întreb pe d-na secretar dacă comisia de validare 

trebuie să verifice documentele sau sunt deja verificate. 
D-na secretar Cioban: - comisia de validare nu trebuie să verifice, pentru că 

e membru supleant şi a verificat la alegeri în faza procedurală din 2012, atât pe cei care 
au fost aleşi, cât şi pe supleanţi. 

D-na consilier Ciotlăuş: - dar documentele depuse pentru ocuparea în 
continuare a acestui loc vacant.  

D-na secretar Cioban: - documentele depuse au fost verificate de către 
comisia de validare în anul 2012 la constituirea consiliului, ocazie cu care se verifică 
atât mandatele  celor care au dreptul să le ocupe, cât şi ale supleanţilor. 

D-na consilier Ciotlăuş: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
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Hotărârea a fost adoptată cu 21 de voturi pentru. 
Il invit ăm pe dl. Moldovan Călin să depună Jurământul. 
Dl.  consilier  Moldovan Călin depune Jurământul. 
Punctul nr.  3 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind reglementarea închirierii terenurilor pentru terase 

de alimentaţie publică în Complexul de agrement şi sport „Mureşul”: 
D-na consilier Ciotlăuş: - în mape avem două variante, am înţeles că în 

urma discuţiilor din comisii s-a depus a doua variantă, acceptată şi de către membrii 
comisiilor. 

Dl. consilier Sabău: - aici ar fi de precizat mai multe lucruri. În comisia 
juridică ce am discutat nu mi se pare că varianta II îndeplineşte, noi am discutat un 
lucru şi s-a înţeles altceva, probabil. De exemplu, art. 9 al variantei II, se instituie taxa 
de 2 lei pentru intrarea în CASM între orele 19 şi 22. Noi nu am avut taxă pe această 
perioadă, nu putem fixa taxa în mijlocul anului fiscal. Trebuia anterior datei de 31 
decembrie 2013. Noi am spus altfel în comisia juridică: să nu fie taxă în acel timp, ca 
cetăţenii să vină să-şi facă promenada în acea zonă, pentru a ajuta şi comercianţii şi 
vadul, etc. Practic, eu am să propun îndepărtarea art. 9. 

La art. 10: “se stabilesc orele de acces în CASM contra cost, zilnic între orele 
7 şi 22”. Tot noi am discutat în comisie, într-adevăr nu am reuşit să avem o formă finală 
a raportului comisiei, noi am spus că ar fi util ca accesul contra cost în Week-end, 
practic să se suprapună cu perioada în care o persoană ar fi susceptibilă de a se îmbăia, 
adică de obicei când e soare. Bine, că şi seara după ora 24, unii pot face baie, dar asta e 
o altă discuţie, nu pe aceia trebuie să-i taxăm. Eu cred că ar fi ok să avem taxare la 
intrarea în Weekend între ora 7 şi ora 19 seara. Practic, după ora 7 seara oamenii nu mai 
merg să facă baie la Weekend, merg pentru promenadă. 

De asemena, o să mai am o propunere de completare a acestui proiect. Mai 
mulţi cetăţeni, reprezentanţii unor societăţi din Complexul de Agrement şi Sport 
“Mureşul” m-au contactat şi mi-au spus că lor li se pare că ar exista o oarecare lipsă de 
egalitate în tratamentul juridic al Primăriei faţă de dânşii, cu privire la alte persoane. 
Dânşii mi-au spus că sunt o serie de societăţi care nu au cerut Primăriei  contract de 
închiriere pe timpul verii. Acei reprezentanţi ai societăţilor se gândesc că acest lucru ar 
genera un dezechilibru între cei care plătesc taxă şi ceilalţi  care au terasă, dar nu au 
terasă dacă nu au contract de închiriere cu noi. Ca să îndepărtăm această undă de 
îndoială, eu aş propune, cum ar şi trebui să se întâmple, acele persoane care nu au 
contract de închiriere, fără să le identificăm, să introducem un articol în acest proiect 
prin care să cerem demolarea teraselor de alimentaţie, care nu au contract de închiriere 
pe timpul verii. Să avem această clauză înserată. În acest mod eu cred că am putea 
îndepărta acea unde de îndoială a cetăţenilor. Încercăm să facem o poziţie constructivă. 

D-na consilier Roman: - probabil că voi vorbi în numele comisiei, sper că 
sunt în asentimentul meu şi ceilalţi membri ai comisiei, pentru că această taxă de 2 lei, 
care a fost o propunere de a fi instituită pentru intervalul orar 19-22, a derivat din 
discuţiile pe care le-am avut în comisia de comerţ. Eu o să vă dau propria mea părere şi 
exemplu personal. Vreme de 5 ani am lucrat la Antena 1 Tîrgu-Mureş care are sediul la 
CASM. Asta presupune că ore îndelungate de-a lungul unei zile am stat acolo, inclusiv 
după ora 19, foarte aproape de una dintre zonele prin care se face accesul în complex. 
Există un fenomen care se petrece aproape de ora 19, sau se petrecea, cel puţin în 
perioada respectivă, şi sper să nu fie neapărat şi aşa de mult cazul în perioada aceasta, 
de persoane, tîrgumureşeni care efectiv aşteaptă ca ora 19 să se întâmple, pentru a putea 
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intra cu acces gratuit şi nu neapărat pentru promenadă, ci mai mult pentru baie. Din 
multiple aspecte să înţelegem această baie. Nu este neapărat din punctul meu de vedere 
şi al comisiei, colegii sunt aici, etic şi corect pentru ceilalţi contribuabili târgumureşeni, 
care dacă intră la 19 fără 10 minute, sunt taxaţi, sau ar trebui să aştepte să fie ora 19. 
Înţeleg dorinţa dv. că este poate o mamă care vine acasă la ora 5 de la serviciu, îşi ia 
copilul şi merge să se plimbe la Weekend. Înţeleg, că am fost în această situaţie. De asta 
am şi spus, o taxă extrem de modică o credem noi, poate nu este modică, dar noi aşa am 
gândit-o, de 2 lei, pentru a încerca să stopăm un fenomen care produce foarte mult rău, 
mai puţin decât taxa de 2 lei pe care am institui-o pentru promenada respectivă. 

Dl. consilier Sabău: - nu ştiam că există această problemă. Vă dau o altă 
soluţie, eventual. Noi nu putem institui taxe în timpul anului fiscal; ca principiu.  
Haideţi să găsim o soluţie care se poate aplica din momentul intrării în vigoare a 
hotărârii de consiliu local, respectiv, să se interzică de la ora 19  îmbăierea. 

D-na consilier Roman: - am discutat toate aceste aspecte în comisie, cu 
persoanele responsabile de modul în care funcţionează complexul şi nu poţi, fizic, să le 
interzici, fiindcă ar însemna împrejmuirea cu garduri a tuturor bazinelor, suprafaţa 
acestora este destul de întinsă, ar trebui să investim mai întâi în garduri speciale care să 
fie suficient de înalte. Credeţi-mă că am discutat detaliile acestea. Asta am spus şi nopi, 
să interzicem, dar nu ai cum să o faci. 

D-na secretar Cioban: - în legătură cu taxele, vreau să fac următoarea 
precizare. Este adevărat ce spune dl. Sabău, că nu se pot modifica taxele care deja au 
fost aprobate. Între orele 19 şi 22 nu există instituită o taxă. Ar fi o taxă nouă şi o puteţi 
institui, potrivit legii.  

D-na consilier Karacsony: - aş dori să rog executivul, ca să respectăm şi să 
menţinem obişnuinţa de a anexa la proiectul de hotărâre iniţial, procesul verbal al 
şedinţei comisiilor, în care propunerile de modificare  sunt inserate şi motivate. În acest 
fel, putem să ne pregătim înainte de şedinţă şi putem să fim mai operativi şi să lucrăm 
în condiţii mai bune. 

Dl. consilier Haller: - de obicei frecventez CASM-ul şi vreau să semnalez un 
fenomen. Faţă de celelalte complexe existente în lume, lipseşte personalul de 
supraveghere. Noi să nu încercăm să stopăm anumite fenomene prin împrejmuiri sau 
taxe şi pur şi simplu prin prezenţa unui personal cu autoritate care de exemplu 
împiedică săriturile în bazin. Fiindcă sunt multe persoane care ar vrea să înoate şi care 
nu pot, pentru că unii au această pasiune a săriturilor pe care o practică la nesfârşit şi 
neobosit. Treaba aceasta nu se poate reglementa nici prin îngrădiri, nici prin taxe. Un 
personal de supraveghere cu autoritate care să elimine toate fenomenele negative, 
fiindcă autoritatea administraţiei este absolut subminată de faptul că se interzice prin 
regulamentul afişat săriturile în bazin şi unii nu fac decât să sară. Sau să luăm tăbliţa 
aceea care interzice sau să încercăm să reglementăm comportarea celor prezenţi. Cu dl. 
director al complexului am discutat acest aspect şi a spus că eventual nişte camere de 
supraveghere ar rezolva lucrurile. 

Dl. consilier Sîmpălean: - vreau să vă aduc aminte, stimaţi colegi, că noi 
avem un memoriu înaintat de agenţii comerciali din acest complex, prin care ne solicită 
foarte multe puncte pentru a veni şi în sprijinul lor. Dacă vă uitaţi în lista cu cei care au 
cerut, deja sunt persoane care s-au retras şi nu mai vor să desfăşoare activitate 
economică acolo. La şedinţa comisiei juridice, am discutat amânarea acestui material, 
să face un material constructiv şi pentru cei care îşi desfăşoară activitatea acolo. Nu am 
ştiut de această şedinţă. Aş veni cu propunerea să amânăm acest material pentru data de 
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17 şi să-l facem aşa cum trebuie. Ni s-a cerut să eliminăm acest fenomen ca să fie coadă 
la 7 fără 10 minute, dar nu-l vom elimina aşa, fiindcă tot aşa vor aştepta până la 7 să dea 
2 lei, nu 10. Tot la fel va fi puhoiul la intrare, ştiu că s-a cerut să fie taxă până la ora 6. 
Pe lunile aprilie şi septembrie să nu fie taxaţi la nivel de sezon, pentru că nu totdeauna 
vremea permite desfăşurarea activităţii pe terasă. Sunt foarte multe cereri în acel 
memoriu, şi atunci am zis să venim şi în sprijinul lor să-i ajutăm, şi de aceea propun 
amânarea materialului până pe data de 17 şi să lucrăm împreună pentru că această 
variantă, cel puţin în comisia juridică nu a venit aşa. 

D-na consilier Karacsony: - având în vedere că în această şedinţă lucrăm ca 
în comisii, se propun amendamente, să solicită eliminarea unor articole, aş avea şi eu o 
propunere pentru adăugarea unui nou articol. Faţă de prevederile art. 5 în care 
reglementăm tipul de muzică care se interzice, reglementăm în mod efectiv 
funcţionarea Weekend-ului, într-un anumit mod. Eu propun completarea şi ţinând 
seama de faptul că am avut o experienţă neplăcută cu toţii, eu propun completarea 
acestui proiect  cu un nou articol referitor la anunţurile de ajutor, anunţurile de ajutor în 
regim de urgenţă, pentru copii pierduţi, pentru alte probleme care se pot încadra în 
această categorie de S.O.S., ca acestea să se poată face în limba celui care are nevoie de 
acest ajutor.  

D-na secretar Cioban: - în legătură cu ceea ce propune d-na Karacsony, 
vreau să vă spun că dacă un copil se pierde, nimeni nu o să ştie ce limbă vorbeşte. 
Corect ar fi să stabiliţi aici că suntem în Tîrgu-Mureş şi atunci să fie română, maghiară 
şi engleză sau alte limbi care le consideraţi că  nu numai copii se pierd, câte unul se 
îneacă, nu ai de unde să şti în ce limbă să vorbeşti. Stabiliţi care sunt, se include în 
contracte şi să o să vadă. 

Dl. consilier Bakos: - nu am vrut să iau cuvântul, dar sunt 2-3 probleme 
pentru care trebuie să fac acest lucru. Nu sunt un mare militant al comunicării bilingve 
în orice ipostază şi în orice condiţii, dar cred că dacă acest complex aparţine de noi ar 
trebui ca toate anunţurile nu numai cele legate de S.O.S. să se facă în mai multe limbi. 
Referitor la impozite şi taxe, acestea se modifică şi de Guvernul României, şi de 
Parlamente, chiar şi retroactiv, există exemplu şi la nivel naţional, şi la noi. Inlcusiv 
astăzi am votat nişte taxe în timpul anului. Codul fiscal se referă din câte ştiu la taxele 
la nivel naţional, pe plan local nu există asemenea reglementare. În consecinţă, propun 
datorită complexităţii temei şi a subiectelor de abordat, tema excede deja dimensiunii 
unei hotărâri, a discuţiilor în plenul consiliului local, ca urmare, eu aş propune să 
reluăm discuţia în comisii. 

Dl. consilier Maior: - am o propunere, ca să fim şi în asentimentul 
comericaţilor. Materialul a pornit de la lunile în care ei erau taxaţi şi ei aveau dreptate 
că nu-i taxam aprilie, mai, iunie, iulie, august şi septembrie. Având în vedere faptul că 
putem împărţi materialul în două ca să putem da drumul la terase  şi să nu fie taxaţi, 
fiindcă dacă noi azi nu votăm, ei vor fi taxaţi în continuare, aprilie, mai, iunie. Atunci, 
împărţim materialul în două şi rămâne doar să votăm azi că-i taxăm mai, iunie, iulie, 
august, fără aprilie şi septembrie, iar restul materialului intră la şedinţa următoare cu 
toate punctele ce le-am discutat. Intrarea de la 19 la 22, anunţurile, etc. Intră în comisii 
şi revine materialul în următoarea şedinţă.  

D-na consilier Ciotlăuş: - asta înseamnă doar primele 4 articole. 
Dl. consilier Maior: - e un singur articol, sau 4. Ca să nu-i taxăm aprilie, 

mai, iunie, iulie, august şi septembrie, ci să-i taxăm doar mai, iunie, iulie şi august, fără 
septembrie. 
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D-na consilier Ciotlăuş: - conform procedurii avem varianta iniţială, avem o 
propunere de amânare şi avem mai multe amendamente.  Conform regulamentului, ar 
trebui să supunem la vot mai întâi porpunerea de amânare, după  care revenim la 
varianta iniţială. 

Dl. consilier Maior: - dacă amânăm materialul, atunci îi taxăm pe oameni şi 
lunile aprilie şi septembrie. Ideea era să nu-i taxăm aprilie şi septembrie, iar restul 
materialului îl amânăm pentru şedinţa următoare cu toate amendamentele care sunt. 
Efectiv discutăm doar taxa acum, pentru  că până la urmă acest material s-a făcut în 
urma iniţierii de către agenţii comerciali. 

D-na consilier Sabău: -  cu titlu de principiu, deşi mi-e greu să dau dreptate 
unui coleg de la PD-L, sunt de acord cu dl. Maior, şi spun în felul următor: să rămână 
din varianta dv., domnule Maior, articolul 1 care este astăzi în hotărâre, art. 2, art. 3, art. 
4 şi art. 8. Nu doar primul articol. Da, şi art. 11. 

D-na consilier Ciotlăuş: - mai - septembrie. În varianta II pe care o discutăm 
este menţionată perioada 1 mai 2014 – 30 septembrie 2014.  

D-na consilier Sîmpălean: - în această variantă, îmi retrag propunerea de 
amânare, mergem pe varianta aceasta şi nu mai supunem la vot amânarea. 

D-na consilier Pui: - că intră sau nu art. 5, să nu fie o scăpare şi să ne 
pregătim din timp, se spune că se interzice difuzarea genurilor de muzică de tip manele 
şi hip hop. La varianta 1 apare şi muzică lăutărească, iar la varianta II nu apare şi 
muzica lăutărească. Să nu fie o scăpare. 

D-na consilier Peti: - haideţi să luăm în serios şi activitatea noastră din 
comisii, în care a avut rezultat varianta II. Deci nu are nicio, ceea ce recunoaştem că 
acum ne-a venit în minte şi propunem completarea art. 5 cu următoarea propoziţie. 
Toate anunţurile, înscripţiile să fie şi în limba maghiară, iar anunţurile S.O.S., în limba 
maternă a persoanei  dispărute. Desigur, cu amendamentul d-lui Maior. 

D-na consilier Ciotlăuş: - eu înţeleg că acest amendament ar face obiectul 
unui alt proiect de hotărâre, pentru că nu are legătură cu contractele de închiriere. Are 
cu muzica, dar nu mai vorbim de muzică. S-a retras propunerea de amânare, în varianta 
în care rămâneau cele 

Supun la vot art. 1: “Se aprobă  închirierea  terenurilor pentru terase de 
alimentaţie publică în Complexul de Agrement şi Sport  „Mureşul” conform anexei 1 
care face parte integrantă din prezenta hotărâre”. 

Cine este pentru? – 21 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
Art. 1 a fost aprobat. 
(Nu a votat dl. consilier Soos Z.) 
Art. 2 : “Termenul pentru închirierea teraselor să fie de 4 luni, respectiv 

pentru perioada  01.05.2014 - 31.08.2014”. 
Cine este pentru? – 21 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
Art. 2  a fost aprobat. 
(Nu a votat dl. consilier Soos Z.) 
Art. 3 : “Pentru suprafaţa de terasă egală cu suprafaţa la sol a construcţiei se 

va plăti taxa actuală, iar pentru suprafeţele suplimentare de 5 (cinci) ori această taxă”. 
Cine este pentru? – 21 voturi 
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Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
Art. 3 a fost aprobat. 
(Nu a votat dl. consilier Soos Z.) 
Art.4 : „Nivelul taxelor pentru închirierea teraselor este cel prevăzut în 

Hotărârile anuale ale  Consiliului Local, pe anul 2014 - Hotărârea Consiliului Local nr. 
339/2013”. 

Cine este pentru? – 21 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
Art. 4 a fost aprobat. 
(Nu a votat dl. consilier Soos Z.) 
Il rog pe dl. Peti să repete art. propus, cu SOS. 
Dl. consilier Peti: - art. 5: „Se interzice difuzarea genurilor de muzică de tip: 

manele şi hip-hop în locurile amenajate – terase de alimentaţie publică – din incinta 
Complexului de Agrement şi Sport „Mureşul”. Apoi, „toate anunţurile, inscripţiile să 
fie şi în limba maghiară, iar anunţurile SOS, în limba maternă a persoanei dispărute”. 

D-na secretar Cioban: - să presupunem că vine un mexican. Deci, în măsura 
în care noi avem angajaţi şi cunosc această limbă, dacă nu, cum se va pune în practică? 
Noi discutăm despre anunţuri, nu despre părinţi. Ştiţi că se încheie nişte contracte cu 
societăţi care difuzează muzică. Vă referiţi la anunţurile publice, nu la anunţurile de 
eveniment. Eu sunt de acord cu tot ce spuneţi dv., dar sunt în lumea asta 8200 de limbi 
cunoscute, şi atunci e mai greu să le defineşti. 

Dl. consilier Haller: - a pune la dispoziţia părintelui microfonul şi dacă 
părintele este hispanofon spune în spaniolă, etc. 

Dl. consilier Torzsok: - dacă treceţi graniţa cu Ungaria, la 50 de km la 
Hajduszoboszlo şi ascultaţi ce se spune la difuzor, se spune prima dată în limba română 
şi în limba maghiară, orice anunţ, şi nu se întâmplă nimic.   

D-na secretar Cioban: - vreau să reformulăm după ideea d-lui Haller, 
anunţul de ajutor pentru copii pierduţi sau pentru persoane pierdute, în limba 
română/limba maghiară şi în limba persoanei dispărute, dacă are aparţinători cărora să li 
se asigure accesul la mijlocele din Weekend pentru acest ajutor. 

D-na consilier Ciotlăuş: - supun la vot. 
Cine este pentru? – 22 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
Art. 5 a fost aprobat. 
Art. 6:  “Terasele de alimentaţie publică din incinta Complexului îşi vor 

desfăşura activitatea fără a se depăşi valorile admisibile ale nivelului de zgomot, care 
este de 65 dB, nivel măsurat la limita proprietăţii”. 

Cine este pentru? – 22 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
Art. 6 a fost aprobat. 
Art. 7. „Se stabilesc orarele de funcţionare pentru terasele de alimentaţie care 

îşi  desfăşoară activitatea în Complexul de Agrement şi Sport „Mureşul”: 800 – 2400
.  
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 Dl. consilier Sîmpălean: - dacă tot am luat fiecare articol în parte şi nu am 
lăsat pentru următoarea  şedinţă, aici aş avea o propunere, nu la ora 24, ci să-i lăsăm 
până la ora 2 cel puţin. Sunt tot felul de discuţii, sunt care stau până dimineaţă, este 
campionat la vară. Măcar vineri şi sâmbătă până la ora 2. 

Dl. consilier Maior: - vineri şi sâmbătă până la ora 2. 
D-na consilier Ciotlăuş: - acest nivel de decibeli este controlat  în aşa fel 

încât locuinţele care sunt în proximitatea zonei, să nu fie afectate. Avem două variante, 
cea iniţială cu intervalul orar 8-24 o supun la vot, după care  de la 8 la 2 noaptea, vineri, 
sâmbătă, duminică.  Numai vineri şi sâmbătă. Supun la vot, vineri şi sâmbătă, de la ora 
8 până la ora 2 noaptea. 

Cine este pentru? – 19 voturi 
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Haller B., Soos Z., Karacsony E.) 
Cine se abţine? –  
Anulăm votul şi reluăm varianta iniţială. 
D-na secretar Cioban: - au fost de fiecare dată tot felul de discuţii, aşa este 

normal: varianta iniţială după regulament, dacă nu trece, cu propunerile făcute ulterior. 
D-na consilier Ciotlăuş: - varianta iniţială este orarul de funcţionare în 

intervalul 8-24. Pentru toate zilele din săptămână. Supun la vot varianta iniţială din 
mapă. 

Cine este pentru? – 2 voturi (Benedek I., Fărcaş I.) 
Cine este împotrivă? - 13 
Cine se abţine? – 7 abţineri (Ciotlăuş I., Loghin L., Sabău O., Someşan C., 

Moldovan C., Gujan L., Urcan Gh.) 
A doua variantă este intervalul orar 8 – 2 noaptea, în zilele de vineri şi 

sâmbătă, iar în restul săptămânii, între 8 şi 24. 
Cine este pentru? – 20 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 2 abţineri (Benedek I., Jozsa T.) 
Varianta a trecut în această formă. 
Art. 8:  “Contractele de închiriere se vor întocmi sub condiţia achitării tuturor 

obligaţiilor faţă de bugetul local până la data de 30 aprilie 2014”. 
 Supun la vot. 
Cine este pentru? – 22 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
Art. 8 a fost aprobat. 
Art.9. Se instituie taxa de 2,00 lei pentru intrare în Complexul de Agrement 

şi Sport „Mureşul”, între orele 1900 – 2200 . 

Supun la vot. 
Cine este pentru? – 16 voturi 
Cine este împotrivă? – 6 voturi (Ciotlăuş I., Loghin L., Sabău O., Someşan 

C., Pui S., Sîmpălean D. ) 
Cine se abţine? – 
Art. 9 a fost aprobat 
Art.10. Se stabilesc orele de acces în CASM contra cost, zilnic între orele 700 

- 2200, cu excepţia zilelor de luni. 
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Supun la vot. 
Cine este pentru? – 16 voturi 
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Ciotlăuş I., Pui S., Sîmpălean D.) 
Cine se abţine? – 3 abţineri (Loghin L., Sabău O., Someşan C.) 
Art. 10 a fost aprobat 

Art.11. Cu aducere la îndeplinire a prezentei hotărâri se încredinţează Direcţia 
Economică şi Administraţia Complexului de Agrement şi Sport „Mureşul”. 

Cine este pentru? – 21 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
Art. 11 a fost aprobat. 
(Nu a votat dl. consilier Sabău O.) 
Dl. consilier Sabău: - am avut o propunere de înserare a unui articol, care 

până la urmă nu s-a mai supus la vot, respectiv acea dispoziţie conform căreia cei care 
nu au contract de închiriere să-şi îndepărteze terasele; cei care nu au contract de 
închiriere. Am făcut această propunere, dar nu a fost supusă la vot. 

D-na consilier Ciotlăuş: - dar din punct de vedere juridic, cei care nu au 
contract de  închiriere, nu au nici un drept pe acel teren. Pe ce bază îl folosesc? 

D-na secretar Cioban: - eu cred că este corect ceea ce spune dl. Sabău, 
pentru că ei există, nu ai ce să faci cu ei. Ideea a doua vine că complinească procedura, 
adică dacă nu au, să fie demolaţi. Şi eu cred că aţi putea să votaţi, ca să fie cât de cât 
ordine la Weekend. 

D-na viceprimar Ciotlăuş: - mai înserăm un articol, ar fi art. 12, cu 
renumerotarea adecvată, propunerea d-lui consilier Sabău. 

Supun la vot. 
Dl. consilier Sîmpălean: - înainte de vot, eu, din câte ştiu, aceşti oameni 

plătesc o taxă de concesiune pe acel spaţiu, nu ştiu dacă putem să-l demolăm. Nu au 
voie să desfăşoare activitate de alimentaţie publică dacă nu au acel contract, pe care 
plătesc taxa mărită, dar eu ştiu că plătesc lunar  o taxă, mai mică, dar o plătesc. Nu ştiu 
dacă este legal să-i demolăm. 

Dl. consilier Maior: - cineva are o construcţie şi lângă construcţie are o 
terasă. Pe acea terasă nu are nici un act şi atunci e normal că dacă nu are nici un act, ori 
îşi închiriază pentru acel teren, ori îşi demolează terasa. 

D-na consilier Ciotlăuş: - cum să nu aibă documente? Nu înţeleg. 
Dl. consilier Maior:- ştiţi ce mă gândesc că ar putea fi? Pe lângă asta, să iasă 

cu două umbrele, şi atunci ce spune, dacă am ieşit cu două umbrele, a venit Poliţia 
Locală şi l-a amendat, şi fie îşi face contract  S-ar putea să fie aşa ceva, nu ştiu. L-o fi 
amendat poliţia şi atunci a spus să i se facă contract pe 2 metri pătraţi. Şi atunci, cine nu 
are dărâmă, cine are, plăteşte. 

D-na consilier Karacsony: - este aici dl. Cîrcu care ne poate spune dacă avem 
asemenea situaţii. Întrebarea mea este dacă se va constata că există terase pe terenul 
municipiului fără contract de concesiune, fără contract de închiriere, care va fi 
sancţiunea care se aplică în cazul nedemolării sau neînchirierii contractului, fiindcă noi 
nu avem aşa ceva? 
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Dl. director Cîrcu : - nici nu se întâmplă aşa ceva şi vă spun de ce. Clădirile de 
sine stătătoare, spaţiile comerciale cu destinaţia de alimentaţie publică sunt închiriate 
prin concesiune. Exact cum spunea dl. Maior, ai posibilitatea în Week-end ca numai 
lângă o locaţie de alimentaţie publică să ai şi terasă. De unde a plecat toată problema? 
Faţă de anul trecut, sunt două terase şi le pot nominaliza, şi eu chiar am atras atenţia 
comisiei juridice, am spus ce s-a întâmplat. Terasa Orhideea, datorită anului financiar 
trecut şi ce prevede pe anul acesta, vrea să se retragă ca terasă numai, şi terasa din 
cealaltă parte, proprietarul nu este în localitate, nu am putut lua legătura cu el şi nu i-am 
dat închiriere. Dacă nu-şi face cerere pe propria răspundere, nu-i facem închiriere. Nu 
este nici o situaţie. Dacă omul nu-şi plăteşte terasa, nu va  activa pe ea. Dv. aţi propus 
mai departe să o şi demolăm. Dacă el nu-şi plăteşte terasa, se poate elimina şi noi ne 
angajăm ca în 3 zile  să aducem la forma iniţială a locului pentru terasă, iar alimentaţia 
publică rămâne pentru că plăteşte concesiune. Rămâne la latitudinea dv. El nu va activa 
pe terasă dacă nu plăteşte taxa de închiriere terasă pentru sezonul estival 2014. 

Dl. consilier Torzsok: - domnule director, terasa cine a construit-o? 
Dl. director Cîrcu : - terasa a construit-o el, şi o dărâmăm noi, cu acordul dv. 
Dl. consilier Torzsok:  şi credeţi că este în ordine?  
Dl. director Cîrcu : – dacă s-a făcut o propunere, eu sunt flexibil. 
Dl. consilier Torzsok: - deci, nu ajunge că nu-l laşi să desfăşoare activitate pe 

terasă în sezonul respectiv? Nu ajunge această măsură? 
Dl. director Cîrcu : - eu spun că ajunge. 
Dl. consilier Torzsok: - haideţi să ne oprim şi nu intrăm în demolări, că pot să 

apară alte probleme juridice. Dacă el a construit, a făcut pavajul sau ce a făcut, nu ştiu 
dacă avem dreptul să intrăm cu buldozerul să scoatem noi pavajul. 

Dl. director Cîrcu : - cu votul dv… 
D-na consilier Karacsony: - propunerea mea vizează să împuternicim, să 

mandatăm ACASM să verifice situaţia tuturor eventualelor terase neautorizate şi să îi 
dăm un anumit instrument, fiindcă de demolat nu avem legal posibilitatea să demolăm 
prin hotărâre de consiliu. Nu avem această posibilitate şi să-l mandatăm să aplice o 
amendă egală cu taxa respectivă sau într-o altă formă, pentru că interesul nostru este să 
încasăm taxele şi să nu avem construcţii neautorizate. 

D-na consilier Ciotlăuş: – eu cred că acest lucru trebuie să fie în fişa postului la 
cei de la ACASM, dar propun şi eu ca până la prima şedinţă să faceţi un inventar al 
acestor situaţii şi să veniţi să ne prezentaţi cum stă situaţia de fapt şi vom lua o decizie 
în ce priveşte modalitatea de sancţionare. 

Reluăm şi votăm proiectul integral cu toate articolele pe care le-am votat deja. 
Cine este pentru? – 22 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 4 din ordinea de zi 
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Proiect de hotărâre privind instituirea unor taxe de ocupare a domeniului public 
la manifestarea “Zilele Tîrgumureşene” şi alte manifestări organizate în 2014: 

D-na consilier Ciotlăuş: - la acest material eu am un amendament legat de 
punctul 4 din expunerea de motive, pentru comercializarea de cărţi expoziţii cu sau fără 
vânzare. Expoziţia fără vânzare să o taxăm, mi se pare puţin prea mult, având în vede 
faptul că nu se realizează venituri din expoziţii f ără vânzare.  

La punctul 4 din hotărâre la art. 1, pentru expoziţiile fără vânzare să fie exoneraţi 
de la plata taxei, pentru că nu realizează venituri din acea expoziţie şi atunci ar fi 
culmea să-i taxăm. De asemenea, există o reducere care se propune a se aplica şi în 
acest an, reducere a taxelor cu 80% pentru agenţii economici care pun la dispoziţie 
corturi de suprafaţă mare. Şi în anul precedent am acordat această reducere pentru a-şi 
amortiza din cheltuielile cu achiziţionarea cortului, dar este deja al doilea an şi cred că 
menţinerea reducerii la acest cuantum, este prea mult. Eu aş avea o propunere de 
reducere a taxelor, dar la 50% nu la 80%. La comisie nu am participat fiindcă că am 
fost la un curs la Cluj, pe managementul situaţiilor de urgenţă. 

Dl. consilier Jozsa: - nu vreau să o contrazic pe d-na Ciotlăuş, dar dacă 
excludem această taxă de 1 leu/mp/zi pentru expoziţii cu sau fără vânzare, dar este un 
fenomen. De exemplu, vin cei cu automobile sau orice altă activitate, de zilele 
târgumureşene, şi ocupă un loc foarte mare. Ei practic, atunci nu vând la expoziţie 
maşini, şi ocupă locul, iar noi nu mai putem să dăm locul pentru cei cu vânzare. Atunci, 
ori îi limităm pe cei  fără vânzare într-un loc să nu ocupe tot locul, că vă daţi seama, vin 
3-4 firme şi noi nu mai avem posibilitatea să dăm la cei care vor să vândă. Nu zic să 
păstrăm taxa, dar atunci să-i limit ăm să nu ocupe un loc, să aducă un autoturism şi 200 
de pliante. Dacă vin cu 10 autoturisme, iarăşi nu e bine. Dacă eliminăm taxa, să limităm 
locul. Ori lăsăm taxa şi atunci mergem mai departe. 

Dl. consilier Maior: - revin la problema cu cortul, îmi pare rău că nu a fost  
materialul în comisie, că atunci nu am mai fi discutat. Ideea este, oamenii care vin cu 
cortul, de exemplu Camera de Comerţ şi Industrie Mureş nu o să mai vină dacă-l taxezi, 
trebuie să-i luăm 0,50 bani/mp ca să ne asigure nouă un cort în care îşi pun toate firmele 
acestea care la rândul lor plătesc 1 leu/mp, ca să poată să vândă. Noi am făcut facilitatea 
aceasta ca să aducem cât mai mulţi din zona Corund, etc. Dacă le spunem că trebuie să 
plătească şi taxa pe teren şi o să-i spună că-i dă cortul, dar trebuie să plăteşti şi aici 0,50 
bani. Părerea mea este că a fost bine gândită asta cu 80%. Eu le-aş fi dat pentru 5 sau 6 
zile cât stau nu are rost să-i taxăm nu ştiu ce sumă că-şi aduc cort. Eu mă bucur că îl 
aduc, că greu găsim oameni care să-şi aducă. Lăsaţi-o aşa cum a fost, ba mai mult, 
scădeţi la 5% să-şi plătească, decât să umblăm  noi să cerem corturi de nu ştiu unde, să 
ne coste pe noi de 3 ori mai mult.  

D-na consilier Ciotlăuş: - supun la vot proiectul de hotărâre în forma 
propusă în mapă. 

Cine este pentru? – 20 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Ciotlăuş I.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru şi o abţinere. 
(Nu a votat dl. consilier Sîmpălean D.) 
Punctul nr. 5 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea transmiterii în gestiunea Direcţiei 

tehnice pentru realizarea obiectivului de investiţii ,”Reamenajare şi conservare Cetatea 
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Medievală  Tîrgu Mureş”, a unor bunuri din lista bunurilor mobile proprietatea 
Municipiului Tîrgu Mureş, aflate în gestiunea S.C. Locativ S.A.: 

D-na consilier Ciotlăuş:  - supun la vot proiectul de hotărâre în forma 
propusă în mapă. 

Cine este pentru? – 21 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 21 de voturi pentru. 
(Nu a votat dl. consilier Sîmpălean D.) 
Punctul nr. 6 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea art. 1 al Hotărârii 

Consiliului local nr. 92 din 7 martie 2013 referitoare la aprobarea indicatorilor tehnico-
economici şi a documentaţiei tehnice pentru proiectul „Reabilitare termică a blocului de 
locuințe prin POR DMI 1.2, din Aleea Carpati, nr. 27  – Tîrgu Mureş”: 

D-na consilier Ciotlăuş: - avem o serie de proiecte, la primul proiect o să 
citesc textul proiectului după care voi citi doar adresa locaţiei. 

Art. 1 .  Se aprobă modificarea şi completarea HCL nr. 92 din 7 martie 2013, 
cu următorul conţinut: se aprobă modificarea documentaţiei tehnico-economice şi a 
indicatorilor tehnico economici pentru proiectul Reabilitare termică a blocului de 
locuințe prin POR DMI 1.2, din Aleea Carpati, nr. 27  – Tîrgu Mureş”, conform anexei 
care face parte din prezenta hotărâre. 

Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Dl. consilier Soos: - aş avea un amendament care se referă la introducerea 

unui articol la fiecare punct pentru aprobarea de către consiliul local în fiecare caz, a 
caietului de sarcini înainte de licitaţie. 

D-na secretar Cioban: - e vorba de acele fonduri pe care le atrage 
Municipiul Tîrgu-Mureş pentru reabilitarea blocurilor de locuinţe, iar cei de la Alba-
Iulia au nişte formalităţi extraordinare. Dacă noi schimbăm acum aceste proiecte după 
ce s-a convenit şi s-a  munict ca acest proiect de hotărâre este potrivit, nu avem nici o 
şansă ca să ajugem la rezultatul final. Eu cred că dacă dv. vreţi să aprobaţi caietele de 
sarcini, etc. o putem face scriind o hotărâre separată, că pentru toate aceste proiecte 
vom încheia şi le vom supune aprobării consiliului local, dar propun ca ele să rămână în 
forma care s-a aprobat ca să avem totuşi şansa celui care poate depune şi celui care 
poate câştiga la fonduri.  

D-na consilier Karacsony: - am o rugăminte, anexele tuturor hotărârilor să 
poarte o semnătură. 

Dl. consilier Torzsok: - pe lângă faptul că aceste proiecte au o structură 
foarte bine determinată şi nişte formalităţi foarte bine închegate, cred că şi procedura de 
licitaţie este supervizată de fel de fel de organisme, începând de la UCVAP până la 
ANRMAP, etc. este de prisos şi nu cred că este sarcina noastră să citim şi să aprobăm 
astfel de de caiete de sarcini. 

 D-na consilier Ciotlăuş: - acestea fiind spuse, supun la vot proiectul de 
hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu 21 de voturi pentru. 
(Nu a votat dl. consilier Sabău O.) 
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Punctul nr. 7 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea art. 1 al Hotărârii 

Consiliului local nr. 58 din 7 martie 2013 referitoare la aprobarea indicatorilor tehnico-
economici şi a documentaţiei tehnice pentru proiectul „Reabilitare termică a blocului de 
locuințe prin POR DMI 1.2, din Aleea Săvineşti, nr. 8 - 10 –Tîrgu Mureş”: 

D-na consilier Ciotlăuş: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu 21 de voturi pentru. 
(Nu a votat dl. consilier Sabău O.) 
Punctul nr. 8 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea art. 1 al Hotărârii 

Consiliului local nr. 79 din 7 martie 2013 referitoare la aprobarea indicatorilor tehnico-
economici şi a documentaţiei tehnice pentru proiectul „Reabilitare termică a blocului de 
locuințe prin POR DMI 1.2, din Calea Sighişoarei, nr. 1 - 3  – Tîrgu Mureş”: 

D-na consilier Ciotlăuş: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu 21 de voturi pentru. 
(Nu a votat dl. consilier Sabău O.) 
 
Punctul nr. 9 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea art. 1 al Hotărârii 

Consiliului local nr. 80 din 7 martie 2013 referitoare la aprobarea indicatorilor tehnico-
economici şi a documentaţiei tehnice pentru proiectul „Reabilitare termică a blocului de 
locuințe prin POR DMI 1.2, din Calea Sighișoarei, nr. 5 - 7  – Tîrgu Mureş”: 

D-na consilier Ciotlăuş: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu 21 de voturi pentru. 
(Nu a votat dl. consilier Sabău O.) 
Punctul nr. 10 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea art. 1 al Hotărârii 

Consiliului local nr. 87 din 7 martie 2013 referitoare la aprobarea indicatorilor tehnico-
economici şi a documentaţiei tehnice pentru proiectul „Reabilitare termică a blocului de 
locuințe prin POR DMI 1.2, din Str. Narciselor, nr. 6 AB  – Tîrgu Mureş”: 

D-na consilier Ciotlăuş: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 22 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 11 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea art. 1 al Hotărârii 

Consiliului local nr. 86 din 7 martie 2013 referitoare la aprobarea indicatorilor tehnico-
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economici şi a documentaţiei tehnice pentru proiectul „Reabilitare termică a blocului de 
locuințe prin POR DMI 1.2, din Str. Narciselor, nr. 14 AB  – Tîrgu Mureş”: 

D-na consilier Ciotlăuş: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi 
Cine este împotrivă? – 1 vot (Benedek I.) 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu 21 de voturi pentru şi un vot împotrivă. 
Punctul nr. 12 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea si completarea art. 1 al Hotărârii 

Consiliului local nr. 63 din 7 martie 2013 referitoare la aprobarea indicatorilor tehnico-
economici şi a documentaţiei tehnice pentru proiectul „Reabilitare termică a blocului de 
locuințe prin POR DMI 1.2, din B-dul Pandurilor, nr. 10 - 12  – Tîrgu Mureş”: 

D-na consilier Ciotlăuş: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 22 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 13 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea art. 1 al Hotărârii 

Consiliului local nr. 69 din 7 martie 2013 referitoare la aprobarea indicatorilor tehnico-
economici şi a documentaţiei tehnice pentru proiectul „Reabilitare termică a blocului de 
locuințe prin POR DMI 1.2, din Str. Parângului, nr. 2  – Tîrgu Mureş”: 

D-na consilier Ciotlăuş: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 22 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 14 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea art. 1 al Hotărârii 

Consiliului local nr. 65 din 7 martie 2013 referitoare la aprobarea indicatorilor tehnico-
economici şi a documentaţiei tehnice pentru proiectul „Reabilitare termică a blocului de 
locuințe prin POR DMI 1.2, din Piaţa Teatrului nr. T4  – Tîrgu Mureş”: 

D-na consilier Ciotlăuş: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 22 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 15 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea art. 1 al Hotărârii 

Consiliului local nr. 66 din 7 martie 2013 referitoare la aprobarea indicatorilor tehnico-
economici şi a documentaţiei tehnice pentru proiectul „Reabilitare termică a blocului de 
locuințe prin POR DMI 1.2, din Piaţa Teatrului nr. T5  – Tîrgu Mureş”: 

D-na consilier Ciotlăuş: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 22 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 16 din ordinea de zi 
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Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea Hotărârii Consiliului 
local nr. 104 din 26 martie 2013 privind aprobarea cererii de finanțare şi a cheltuielilor 
aferente pentru proiectul “Reabilitare termică a 10 de blocuri de locuinţe - Tîrgu Mureş 
– LOT I”: 

D-na consilier Ciotlăuş: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 22 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 17 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea cererii de finanţare pentru proiectul 

„PatrimoniuMs” finanţat în cadrul Programului PA16/RO12 „Conservarea şi 
revitalizarea patrimoniului cultural şi natural”: 

Dl. consilier Soos: - este binevenit proiectul şi se sprijină şi din partea 
grupului UDMR, însă aş avea o menţiune şi aş dori o modificare în expunerea de 
motive. În cadrul Cetăţii medievale, bastionul mic şi bastionul porţii, în colaborare cu 
Primăria Tîrgu-Mureş era folosit de Muzeul Judeţean, iar înfiinţarea unui muzeu este o 
procedură de ani de zile, până când se obţin toate avizele de la Ministerul Culturii, 
respectiv momentan  sunt mii de piese de patrimoniu care au fost recuperate din 
săpăturile arheologice din Cetate şi nu au un loc de expunere. Aceste bastioane, 
conform proiectului elaborat de SC Arhing SRL ar fi expuse în aceste două bastioane. 
Noi dacă propunem pentru alte scopuri aceste două bastioane, va fi întrebare unde o să 
fie prezentat istoricul cetăţii sau istoricul oraşului pentru turişti? Din acest considerent 
aş propune să fie folosit alt bastion, sunt bastioane fără scop anume hotărât, ar fi 
bastionul dogarilor sau al blănarilor care se pot folosi pentru acest proiect şi aş pleda 
pentru acestea, deoarece şi parcul arheologic care se află lângă aceste bastioane şi 
lapidariul pentru patrimoniul de la Cristeşti unde o să prezentăm pietre funerare 
romane, ar fi într-un complex muzeal împreună şi ar fi mult mai binevenit ca aceste 
locaţii să nu fie folosite pentru ceva care încă nu este conturat. 

D-na consilier Ciotlăuş: - sper că nu deranjează cu nimic, d-na Ijac? Este în 
regulă. 

Supun la vot cu amendamentul propus de dl. Soos. 
D-na secretar Cioban: - era vorba despre completarea expunerii de motive, 

iar dv. aţi votat proiectul de hotărâre aşa cum este. Subiectul dedus judecăţii urmează să 
fie analizat. 

D-na consilier Ciotlăuş: - la vot. 
Cine este pentru? – 22 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
 
Materiale în regim de urgenţă  
 
Punctul nr. 1 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului local nr. 

273/2009  referitoare la  stabilirea  perioadei de desfăşurare a manifestării „Zilele 
târgumureşene”: 
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Dl. consilier Kikeli : – pe baza celor amintite, rog completarea cu 
următoarele, un subpunct 2, „se mandatează comisia de cultură pentru a definitiva 
programul cultural al Zilelor târgumureşene şi acesta se va înainte spre aprobare prin 
hotărâre de consiliu, la proxima şedinţă”. 

D-na secretar Cioban: - cu prima parte a ceea ce spuneţi dv. că se 
mandatează comisia de cultură pentru definitivarea programului, e ok, dar nu mai este 
timp ca acel program să se aprobe în şedinţă de consiliu. Cred că domnii consilieri au 
încredere în comisia de cultură să facă aceste propuneri şi vă mandatează în acest sens, 
ca împreună cu executivul să facă programul Zilelor târgumureşene, pentru că 
presupune invitaţii, tot felul de proceduri, etc. Dacă mai facem încă o şedinţă pentru 
asta, se termină zilele şi încă nu am terminat. 

D-na consilier Ciotlăuş: - supun la vot. 
Cine este pentru? – 19 voturi 
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Ciotlăuş I., Pui S., Loghin L.) 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 19  voturi pentru şi 3 voturi împotrivă. 
 
Nemaifiind alte discuţii la ordinea de zi, lucrările şedinţei extraordinare a 

consiliului local  se încheie.  
 

 
D-na consilier Ciotlăuş Ionela – preşedinte de şedinţă  __________ 
 
D-na  Cioban Maria – Secretarul Municipiului Tîrgu- Mureş _____ 

 


